

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 260b08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President deplores secret, unannounced executions in Japan

Strasbourg, 10.04.2008 – "I deplore the decision of the Japanese authorities to carry out the four executions that have taken place today, in secret, and without prior warning," said Lluís Maria de Puig, President of the Council of Europe's Parliamentary Assembly (PACE).

"The death penalty is not a civilised act of justice, and the way it is carried out in Japan is particularly chilling," the President said, pointing out that the people who were executed had no prior warning and that the executions were only announced after they had taken place.

"It is disturbing that there has been an increase in the number of executions in Japan because, according to reports, the current Justice Minister – unlike the previous one – is in favour of the death penalty, and is therefore willing to put it into effect. This is both arbitrary and unjust.

"I reiterate the Assembly's appeal to Japan – as a state holding observer status with the Council of Europe – to place a moratorium on executions. The Assembly has in the past worked with the Japanese Diet to help bring this about, and is willing to do so again," said the President.

The death penalty is not carried out in the 47 nations of the Council of Europe.

Le Président de l'APCE déplore les exécutions qui ont eu lieu au Japon, dans le secret, et sans annonce préalable

Strasbourg, 10.04.2008 – « Je déplore la décision des autorités japonaises d'avoir procédé à quatre exécutions aujourd'hui, dans le secret, et sans annonce préalable », a déclaré Lluís Maria de Puig, Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE).

« La peine capitale n'est pas l'œuvre d'une justice civilisée, et la manière dont elle appliquée au Japon est particulièrement effroyable », a déclaré le Président, soulignant que les personnes condamnées n'avaient pas été averties préalablement et que les exécutions ont été annoncées après avoir eu lieu.

« Il est alarmant que le nombre des exécutions soit en augmentation au Japon, la raison étant que l'actuel ministre de la Justice – contrairement à son prédécesseur – serait partisan de la peine de mort, et par conséquent favorable à son application. Une telle situation est à la fois arbitraire et injuste. »

« Je réitère l'appel que l'Assemblée a adressé au Japon, en tant qu'Etat ayant le statut d'observateur auprès du Conseil de l'Europe, à instituer un moratoire sur les exécutions. L'Assemblée, par le passé, a travaillé avec la Diète japonaise à l'avènement d'un tel moratoire, et elle est disposée à s'y consacrer à nouveau. »

La peine de mort n'est appliquée dans aucun des 47 Etats membres du Conseil de l'Europe.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).